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Landsbygdsnämnden § 1 20.02.2020

Mötets laglighet och beslutförhet

LN § 1

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Beslut: Mötet konstaterades vara lagligt sammankallat och beslutfört. 

 ---
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Landsbygdsnämnden § 2 20.02.2020

Protokolljusterare

LN § 2

Beslut : Till protokolljusterare valdes Ann-Mari Karlsson och Leena
Lappalainen.

 ---
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Landsbygdsnämnden § 3 20.02.2020

Östnylands 4H ansökan om bidrag

94/11/2020

LN § 3

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Östnylands 4H anhåller om ett bidrag på 198,60 euro av Lovisa
stad för insamling av gödselsäckar.
Bilaga 1.

Förslag: Till Östnylands 4H beviljas ett bidrag på 198,60 euro.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Landsbygdsnämnden § 4 20.02.2020

Tjänsteinnehavarbeslut till kännedom för nämnden

LN § 4

Följande tjänsteinnehavare har sänt sina beslutsförteckningar till
landsbygdsnämnden för kännedom:
-landsbygdsombudsman, § 9/2019 Anhållan om lov för
trafikmärke; Määrlahden asutustie
-landsbygdsombudsman, § 10/2019 Anhållan om lov för
trafikmärke; Jokiniemi-Ånäs yksityistie

Bilaga 2.

Förslag: Landsbygdsnämnden antecknar besluten för kännedom och
meddelar tjänsteinnehavare att den inte enligt 92 § i
kommunallagen kommer att ta ärende till behandling.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Landsbygdsnämnden § 5 20.02.2020

Bidrag åt enskilda vägar 2020-21

97/10/2020

LN § 5

Beredning: Carolina Sjögård 0440 555 338
Föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Väglagen i Lovisa kan ansöka om underhållsbidrag 2020 av
Lovisa stad på fastställd blankett. Ansökningstiden går ut 3.4.2020
kl. 14.00. 
Grundförbättringsbidrag från Lovisa stad kan väglagen ansöka om
för grundförbättringar som utförs 2021. Ansökan inlämnas senast
7.8.2020 kl. 14.00. 
Ansökningarna inlämnas till Lovisa landsbygdsenhet, Lovinfo
eller till e-posten carolina.sjogard@loviisa.fi
Ansökningsblanketter och information om understöden har
23.1.2020 skickats per post åt 125 st. väglag i Lovisa. Kungörelse
i tidningarna Östnyland, Nya Östis, Loviisan Sanomat och
Itäväylä. Ansökningsblanketter och anvisningar för bidrag fås från
Lovisa landsbygdsenhet i Liljendal och finns på stadens
webbsidor.
I Lovisa stads budget har 208 000 euro reserverats för understöd
av enskilda vägar. Om grundförbättringsbidraget är på samma nivå
som ifjol (49%) går det drygt 50 000 euro till bidrag för
grundförbättringar som utförs 2020. Resten av pengarna används
till underhållsbidrag för väglag i Lovisa.
Tio väglag kommer att utföra grundförbättringar 2020.
Kostnadsförslagen för grundförbättringarna varierar mellan 3420
euro - 263 000 euro. 
Det maximala årliga grundförbättringsbidraget som Lovisa stad
betalar är 10 000 euro. Väglag som utför större grundförbättringar
kan också ansöka om statsbidrag. Bidragsprocenten för
statsbidraget är för vägar 50 % av de godkända kostnaderna och
för broar 75 %.
Underhållsbidragets- och grundförbättringsbidragets storlek
bestäms av landsbygdsnämnden senare i vår. Undantagsvis
bestäms bidragets storlek för väglaget
Skinnarby-Andersby-Hommansbys del redan vid detta möte då
brobygget kommer att starta i början av april.

Bilagor: 3. Budget för enskilda vägar 2020, 4. Plan för fördelning
av bidrag åt enskilda vägar 2020.

Förslag: Antecknas till kännedom att väglagen i Lovisa kan ansöka om
underhållsbidrag och grundförbättringsbidrag av Lovisa stad.
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Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Landsbygdsnämnden § 49 25.09.2019
Landsbygdsnämnden § 6 20.02.2020

Ansökning om grundförbättringsbidrag för 2020, Skinnarby-Hommansby-Andersby
väglag

101/10.03.02/2020

LN § 49

Beredning: Carolina Sjögård 0440 555 338
Föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Skinnarby-Andersby-Hommansby väglag har ansökt om
grundförbättringsbidrag för år 2020. Ansökan inlämnades
6.8.2019. Landsbygdschefen och vägansvariga har varit och tittat
på platsen 23.8.2019. Ansökningstiden för ansökan om
grundförbättringsbidrag 2020 gick ut 9.8.2019 kl. 14.00.
Kungörelse i tidningarna Östnyland (2.7.2019), Loviisan Sanomat
(2.7.2019), Nya Östis (4.7.2019) och Itäväylä (3.7.2019).
Väglaget ämnar bygga en ny bro över Lovisa å i Andersby nära
Smiditågsvägens och Hommansbyvägens korsning. Det blir en 4,5
meter bred rörbro med två öppningar. Den nuvarande bron är i
dåligt skick och håller inte tunga transporter. Lovisa å  rensas
2019. Åfåran kommer vid brons plats att flyttas 10 meter västerut.
Den nya bron byggs innan ån flyttas. Väglaget har anhållit om
statsbidrag till projektet. Kostnadsförslaget är 262 880 euro. Till
projektet har beviljats statsstöd 75%; 197 160 euro.
NTM-centralens bidragsbeslut gäller till 30.10.2020. Den egna
andelen uppgår till 65 720 euro.
Ansökan innehållande kostnadsförslag, plan över brobygget och
karta, statsbidragsbeslut och övriga dokument som bilaga. Bilaga
9.

Förslag: Landsbygdsnämnden godkänner ansökan och kostnadsförslaget på
262 880 euro. Bidragets andel bestäms senare.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

LN § 6

Beredning: Carolina Sjögård 0440 555 338
Föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Skinnarby-Andersby-Hommansby väglags skrev under kontraktet
med entreprenören och beställde brotrummorna i slutet av januari
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2020. Brobygget startar i början av april 2020. Undantagsvis
behandlas grundförbättringsbidragets storlek för väglaget
Skinnarby-Andersby-Hommansbys del redan vid detta möte då
brobygget sker i vår. Den egna finansieringsandelen beräknas vara
65 720 euro. Om landsbygdsnämnden beviljar det maximala
bidragsbeloppet för grundförbättringar (10 000 euro) utgör det ca
15% av väglagets egna finansieringsandel.

Förslag: Skinnarby-Andersby-Hommansby väglag beviljas
grundförbättringsbidrag på 10 000 euro. Bidraget betalas då
brobygget kommit igång.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Landsbygdsnämnden § 7 20.02.2020

Utarrendering av åker

LN § 7

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Lovisa stads arrendeavtal måste förnyas  för 17,07 ha åker i Pernå,
12,56 ha åker i Strömfors och 24,50 ha åker i Antby. Dessutom
finns ett skötselavtal på ett ganska litet område i Rönnäs, som
inget arrende uppbärs för. 
3,70 ha åker i Pernå och 7,04 ha åker i Antby kommer inte att
säljas. För dessa områden skulle det löna sej att göra ett fyra års
arrendeavtal så längden på avtalen blir den samma som på de
övriga åkrarna som utarrenderas. 
Sockenängarna (13,37 ha) kommer att säljas. Om försäljningen
inte blir av före odlingssäsongen lönar det sej att förlänga det
nuvarande arrendeavtalet med ett år. Åkern i Strömfors, där det
funderas över att anlägga ett skyddsområde, är i en liknande
situation.
I Antby i närheten av Gråberg finns ett 17,46 ha stort åkerområde.
Det konstaterades att det inte fås ett sådant pris för området att det
skulle vara vettigt att sälja det. Från odlarhåll har det ofta kommit
önskemål om längre arrendeavtal. Lagen tillåter arrendeavtal på 15
år för
obebyggd åker. Fördelarna för staden är att anbudsbegäran inte
behöver göras så ofta och att underhållsåtgärder som t.ex.
täckdikning kunde krävas. Nackdelarna är osmidighet och
uppskattning av arrendeprisernas utveckling. 6,00 ha av området
har öppna diken. Kostnaderna för täckdikning av området skulle
röra sej kring 24 000 €. Täckdikningen har en årlig avskrivning på
10% så restvärdet efter 10 år blir 8370 €. Eventuella understöd för
täckdikning skulle dras bort från det ursprungliga kapitalet. Då
arrendetagaren byts skulle staden ersätta restvärdet åt odlaren. 

Behandling: Antti Hovi föreslog understödd av Timo Noroviita att
arrendeavtalet för det 3,70 ha stora åkerområdet i Pernå skulle vara
tioårigt. Nämnden godkände enhälligt Hovis förslag.

Förslag: Landsbygdsnämnden begär arrendeanbud för fyraårigt
arrendeavtal på 3,70 ha åker i Pernå och 7,04 ha åker i Antby samt
på 10- årigt arrendeavtal på 17,46 ha åker i Antby som förutsätter
täckdikning av 6,00 ha enligt förslagstextens villkor.

  Landsbygdsnämnden ger fullmakt åt landsbygdschefen att vid
behov förlänga arrendeavtalen med ett år för åkerområdena i
Strömfors och för Sockenängarna samt att förlänga Rönnäs
skötselavtal med fem år. 
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Beslut: Landsbygdsnämnden begär arrendeanbud på fyraåriga arrendeavtal
på 7,04 ha åker i Antby samt på 10- årigt arrendeavtal på 17,46 ha
åker i Antby som förutsätter täckdikning av 6,00 ha enligt
förslagstextens villkor. Landsbygdsnämnden begär arrendeanbud
på åkerområdet i Pernå på 3,70 ha för 10 årigt avtal.

  Landsbygdsnämnden ger fullmakt åt landsbygdschefen att vid
behov förlänga arrendeavtalen med ett år för åkerområdena i
Strömfors och för Sockenängarna samt att förlänga Rönnäs
skötselavtal med fem år.

 ---
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Stadsfullmäktige § 28 08.03.2017
Landsbygdsnämnden § 35 27.05.2019
Landsbygdsnämnden § 8 20.02.2020

Bestämmelser för nätfiske i Lovisaviken, fullmäktigemotion

240/00.01.01/2017

FM § 28 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter
före sammanträdet uttryckt önskemål om att få inlämna en så
lydande motion:

 Bilaga nr 14.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 23 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---

LN § 35

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Ledamot Kari Hagfors lämnade in under stadsfullmäktiges
sammanträde 8.3.2017 en fullmäktigemotion där det föreslås att
bestämmelserna för nätfiske i Lovisaviken ändras.
Det förekommer behov av att ändra bestämmelserna för nätfiske.
Uppdateringen bör dock inte begränsas enbart till bestämmelserna
för nätfiske, utan innan man inleder detta bör alla
uppdateringsbehov i Lovisa stads fiskeregler och lovförsäljning
utredas.  Det finns allt skäl att till samma utredning även
kombinera läget för Lovisa stads intressebevakning inom
fiskeområdet. 
Utredningsprojektet betjänar stadens strategi i synnerhet genom
utvecklandet av turistnäringen. Fisketurism är verksamhet som
anknyter till skärgården och det maritima, och dess potential är
inte ens nära på utnyttjad. Med ett fungerande fiskeregelverk
skapas förutsättningar för utvecklingen av turismdelområdet i
fråga.
I budgeten har inget anslag reserverats för utredningen. Om det
anses att utredningen är nödvändig ska stadsfullmäktige anvisa det
anslag som behövs.
Bilagor: 7., 8.

Förslag: Landsbygdsnämnden ger landsbygdschefen i uppdrag att
sammankalla en tjänstemannapalaver dit också fiskeområdenas
representanter bjuds in. Meningen med palavern är att bestämma
projektets omfattning, kan det förverkligas med stadens egna
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personal eller behövs det tilläggsresurser, samt att uppskatta en
preliminär budget.

 Beslut: Enligt förslaget.

 ---

LN § 8

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

En fullmäktigemotion angående yrkesmässigt nätfiske i Lovisa
viken har lämnats in. Vi går samtidigt mera allmänt igenom saker
som berör fiske. 
Att meta och idka pilk-fiske kräver varken avgift för lov eller
tillstånd av ägaren av vattenområdet. Spinnfiske med ett metspö
kräver att en statlig fiskevårdsavgift betalas men ej tillstånd av
ägaren av vattenområdet. Annat fiske kräver i allmänhet tillstånd
av ägaren av vattenområdet. Lovisa stad säljer fiskelov. Reglerna
och avgifterna för fritidsfiske förnyades senast 1.1.2014.
Avgifterna är på samma nivå som i grannkommunerna (hösten
2019). Ärendet har utretts rätt grundligt år 2013 och det finns inget
behov av att öppna ärendet på nytt. Ett tillägg för ismete skrivs in
under  rubriken Krok i listan för avgifter för fiskeredskap.
I Saf Café säljs alla fiskelov, i Ankkurituuli säljs lov för trolling
och via Kalanet säljs det på nätet lov för trolling. Försäljningen på
nätet kunde utvidgas till att beröra alla lov men den vanliga
försäljningen borde ändå bibehållas. Organisering och utveckling
av försäljningen är ännu under arbete. Det samma gäller
informationsgången. 
Tillståndsförfarandet för fritids- och yrkesfiske avviker från
varandra. Fritidsfiskarna kan köpa stadens lov för nätfiske, för
nätlängden som staden bestämt utan skilt betänkande av staden.
Yrkesfiskaren anhåller om lov och det ges ett beslut åt hen. Det är
möjligt för staden att från fall till fall bestämma fångstredskapens
antal och platser där de får användas. Yrkesfiskaren finns
registrerad i fiskeriförvaltningens register, registreringen ska
förnyas vart tredje år. För tillfället finns det i Lovisa viken ett
yrkestillstånd som är i kraft och som tar slut i vår. För tillfället är
det oklart om fortsättningen av tillståndet.
Det nuvarande tillståndet tillåter att högst fyra stycken 60 m:s nät
sätts ihop d.v.s. 240 m. Från hamnen söderut är det smalaste stället
i viken ca 1,5 km. Här finns farleden för fartyg och ett
vattenområde som är i privat ägo. På området mellan hamnen och
Tullbron kan man fundera på att minska antalet nät som sätts ihop
efter varandra. Detta kan man ta ställning till om det ansöks om ett
nytt tillstånd för yrkesfiske. Norr om Tullbron finns inga tillstånd
för yrkesfiske. 
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Bilagor: 5. Karta, 6. Prislista

Förslag: Landsbygdsnämnden besluter om att inte ändra den nuvarande
prislistan, ismete läggs till som specifikation under krok. I
yrkesmässigt nätfiske tas inte samma schablonmässiga
tillvägagångssätt i bruk som i tillstånden för fritidsfiske. Mellan
området som finns mellan Tullbron och hamnen utreds
noggrannare i samband med anhållan om tillstånd från fall till fall
fiskarens tillvägagångssätt och vad en minskning av nät som sätts
ihop har för följder på utövandet av näringen.  

Beslut: Landsbygdsnämnden besluter att i prislistan lägga till avgift för
ismete som specifikation under avgift för krok. Avgift för
fisketävlingar läggs till i prislistan och ett nämnande om att lov för
dem ska ansökas. Arrangören tar in en deltagaravgift som
motsvarar ett dagslov och betalar sedan det åt staden. I
yrkesmässigt nätfiske tas inte samma schablonmässiga
tillvägagångssätt i bruk som i tillstånden för fritidsfiske. Mellan
området som finns mellan Tullbron och hamnen utreds
noggrannare i samband med anhållan om tillstånd från fall till fall
fiskarens tillvägagångssätt och vad en minskning av nät som sätts
ihop har för följder på utövandet av näringen.

 ---
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Landsbygdsnämnden § 9 20.02.2020

Saker till kännedom

LN § 9

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Försäljning av markområden
Lovisa stad hade år 2019 ca 80 ha åker och 430 ha skog till
försäljning. Av åkern såldes ca 39 ha. För 26 ha av åkern
konstaterades det att det inte går att få ett sådant pris att en
försäljning vore vettig. Ca 15 ha åker kommer ännu att säljas. De
sålda åkrarnas försäljningspris motsvarar ortens medelpris för
åkermark.
De givna anbuden på skogsområdena var höga. I skrivandes stund
är försäljningen på hälft till följd av en rättelseyrkan.

Avverkningar
I staden diskuteras avverkningarnas omfattning. I tabellen
presenteras tillväxten på olika arealer vid en 5,9 kubikmeters
tillväxt per hektar vilken är den årliga tillväxten enligt
skogsbruksplanen. Under åren 2011 – 2019 har det avverkats i
medeltal ca 11800 m³ per år vilket är ca 1000 m³ mindre än den
årliga tillväxten. År 2020 har det planerats att avverka 5500 m³. I
praktiken har det under åren 2011 – 2020 avverkats lika mycket
som tillväxten. Enligt skogsbruksplanen borde virkesförrådet ha
vuxit med 20 000 m³ vilket ungefär motsvarar den
tilläggsvirkesmängd  som huggits för att uppnå de
tilläggsinkomster som fullmäktige bestämt i budgeten.
Detta har både för- och nackdelar. Riskfigurernas antal har
minskats, virkets värde kan drastiskt minska vid t.ex.
insektangrepp. Det finns alltid ekonomiska risker med att ha ett
stort virkesförråd i skogen. I för tät ungskog är tillväxten dålig. Å
andra sidan borde skogens åldersstruktur vara jämn. I ungskog är
volymtillväxten mycket kraftig men den ger ekonomiskt en svag
utdelning. Denna tillväxt ger ekonomisk vinst först efter årtionden.
Inkomstfördelningen blir ojämn.  Slutavverkning av för ung skog
är ekonomiskt ofördelaktig men  om man väntar för länge kan
man förlora en stor del av virkets värde.

ha tillväxt m³/år/ha tillväxt m³/år totalt
Skogsbruksplanens areal 2010 2362 5,9 14 000
Skogsareal 2011 - 19 2200 5,9 13 000
Skogsareal 2020 1800 5,9 10 600
Skogsareal 2021 1500 5,9 8800
Skogsareal 2022 - 1000 5,9 5900
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Behandling; Landsbygdschefen berättade för nämnden att Lovisa stad under
åren 2013-19 planterat 350 000 träd.

Förslag: Antecknas till kännedom.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Landsbygdsnämnden § 10 20.02.2020

Övriga ärenden

LN § 10

Beredning och föredragning: Sam Vickholm 040 521 8128

Ställningstagande till försäljning av skogsmark; Leena
Lappalainens förslag till nämnden 20.2.2020:

Med nuvarande skogsareal ger Lovisa stads ekonomiskog en årlig
inkomst på ca 400 000€.  Dock inte jämt, då man nu under några
års tid avverkat över rekommendationerna för hållbart skogsbruk.
Under de närmaste åren hamnar man  att återgå till en god nivå i
virkesreserven. 
Enligt förslaget ska över hälften av arealen ekonomiskogs säljas
under de närmaste åren.
Grovt räknat motsvarar försäljningsinkomsterna 20 års
virkesförsäljning.
Om man nu säljer skogen används inkomsten för att lappa stadens
dåliga skötsel av ekonomin. Med andra ord skulle stadens
nuvarande inkomster minska årligen med ca 200 000€ fr.o.m.
2022.
Staden bör balansera sin ekonomi genom utgiftsstrukturen, inte
genom att minska på framtida inkomster.
Ursprungliga förslaget som bilaga.

Nämndens nästa möte.

Förslag:

Beslut: Landsbygdsnämnden anser att ekonomiskogarna har en betydande
roll för Lovisas ekonomi. De utgör en säker inkomstkälla som är
förutsägbar och ger bra ränta, således bör ej
ekonomiskogsområden säljas. 

Landsbygdsnämndens nästa möte hålles 31.3.2020.

                   ---


